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Protokół Nr XXVIII/12 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej w dniu  25 października  2012 r. 

 
 
Obrady trwały od godz. 10.00 do 22.55. Odbywały się w sali posiedzeń Urzędu Miasta. 
 
Ad. 1. 
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot.  
Stwierdzając kworum poinformowała, że w sesji uczestniczy 15 radych, a w związku z 
tym obrady Rady są prawomocne.  
Po przybyciu kolejnych radnych obecnych było 23. Lista obecności dołączona jest do 
protokółu 
Tuż po otwarciu obrad przybyło 5 radnych. Natomiast radna Halina Fogel  przybyła o godz. 
13.40, radny  Wiesław Fąfara – przybył 15.05, radny Robert Młodziński – przybył o godz. 
15.25. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
- Barbara Jankowska,  Zastępca Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska,  
- Barbara Nieckarz, przedstawiciel Powiatowego Urzędu Pracy w Kędzierzynie-Koźlu, 
- Helena Kowalczyk, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego, 
- Róża Kerner, prezes Stowarzyszenia Oświatowego Koźle Rogi, 
- Przedstawiciele rodziców uczniów szkoły w Koźlu Rogach, 
- grupa mieszkańców miasta 
- oraz przedstawiciele prasy, radia i telewizji. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad odbyła się krótka uroczystość z okazji 
przejścia na emeryturę pani Barbary Kropacz-Mrożek, dyrektor Środowiskowego Domu 
Samopomocy „Promyczek”. Ponadto grupa pielęgniarek z oddziału urazowo-ortopedycznego 
szpitala w Kędzierzynie-Koźlu  wręczyła radnym kwiaty i serwis kawowy (składający się z 36 
fili żanek, spodków i talerzyków deserowych) – jako wyraz wdzięczności za wsparcie 
finansowe remontu ww. oddziału. Okolicznościowe wystąpienie wygłosiła pielęgniarka 
oddziałowa (...)* .  
 
Ad. 2. 
Rada Miasta zatwierdziła bez zastrzeżeń protokóły Nr XXV/12 z 30 sierpnia 2012 r., 
Nr XXVI/12 z sesji odbytej 13 września 2012 r. i Nr XXVII/12 z sesji odbytej 24 
września 2012 r. 
 
Do przesłanego radnym porządku obrad wprowadzono zmiany: 
1. na wniosek prezydenta miasta wprowadzono do porządku obrad  projekt uchwały w 

sprawie  przekazania środków finansowych dla policji 
 „za” oddano 17 głosów, tj. wniosek przyjęto jednogłośnie  
(wydruk z głosowania nr 1. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
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2. na wniosek prezydenta miasta  zdjęto z porządku obrad projekt uchwały w sprawie 
ustalenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji w przedmiocie Budżetu 
Obywatelskiego w ramach budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle. 
Wniosek uzasadnił Zbigniew Romanowicz, kierownik Wydziału Organizacyjnego 
Urzędu Miasta.  
„za” oddano 18 głosów, tj. wniosek przyjęto jednogłośnie  
(wydruk z głosowania nr 2. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
3. na wniosek przewodniczącej Rady Miasta wprowadzono punkt w którym Rada 

zajmie stanowisko do skargi Rady rodziców Publicznej Szkoły Podstawowej nr 20 
w Kędzierzynie-Koźlu w sprawie „kontynuowania procesu likwidacji i dalej 
przekształcenia PSP nr 20 w filię PSP nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu” pomimo 
stwierdzenia nieważności przez Wojewodę Opolskiego uchwały Nr XXII/289/12 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 17 maja 2012 r. w sprawie przekształcenia 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu w szkołę filialną 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu, 

„za” oddano 18 głosów, tj. wniosek przyjęto jednogłośnie  
(wydruk z głosowania nr 3. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
 
Po uwzględnieniu wnioskowanych zmian porządek obrad XXVIII sesji przedstawia 
się jak niżej: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu Nr XXV/12 z 30 sierpnia 2012 r., Nr XXVI/12 z sesji 

odbytej 13 września 2012 r. i Nr XXVII/12 z sesji odbytej 24 września 2012 r. 
3. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie 
środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem miasta 
Kędzierzyn-Koźle. 

6. Stan bezrobocia w mieście w latach 2011 – 2012. 
7. Informacja o zabezpieczeniu osób bezdomnych w okresie zimowym. 
8. Informacja Prezesa Stowarzyszenia Oświatowego Koźle Rogi oraz 

przedstawiciela rodziców dzieci uczęszczających do szkoły podstawowej w os. 
Koźle-Rogi.                    

9. Informacja o realizacji budżetu miasta za I półrocze 2012 r. 
10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle na okręgi wyborcze, ich granic  
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

2. zmiany uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn – Koźle, 

3. zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań 
służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy                                    
z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy, 
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4. wyrażenia zgody na odstąpienie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 
położonego w budynku przy ul. Konstantego Damrota 24/2 na rzecz jego 
najemcy, 

5. wyrażenia zgody na odstąpienie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle od żądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu mieszkalnego 
położonego w budynku przy ul. Ligonia 32/3 na rzecz jego najemcy, 

6. wyrażenia zgody na odstąpienie przez Gminę Kędzierzyn-Koźle od żądania 
zwrotu udzielonej bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości gruntowej 
oznaczonej jako działka nr 569/81 położonej w Kędzierzynie-Koźlu w 
obrębie Cisowa przy ul. Marii, 

7. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych w budynku przy ul. Leszka 
Białego 5, 

8. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych w budynku przy Placu 
Gwardii Ludowej 1, 

9. wyrażenia intencji zbycia na rzecz Związku Międzygminnego „Czysty 
Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu części nieruchomości będącej 
obecnie w trwałym zarządzie Miejskiego Składowiska Odpadów                             
w Kędzierzynie-Koźlu, 

10. likwidacji i przekształcenia Miejskiego Składowiska Odpadów                                
w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną 
odpowiedzialnością. 

11. przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu 
leżącego w rejonie ul. Szkolnej, 

12. ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i 
terminu jej płatności, zarządzania poboru opłaty targowej w drodze inkasa, 
określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso na terenie 
Gminy Kędzierzyn-Koźle, 

13. zmiany uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 
przedsiębiorstw realizujących nowe inwestycje, 

14. przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadań innych gmin w zakresie 
zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z niepełnosprawnością ruchową, 
upośledzeniem umysłowym w stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz 
niepełnosprawnościami sprzężonymi bezpłatnego transportu i opieki w 
czasie przewozu do szkół podstawowych, gimnazjalnych, szkół 
ponadgimnazjalnych i ośrodków umożliwiających realizację obowiązku 
szkolnego i obowiązku nauki, położonych na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle, 

15. przekazania gminie Opole części zadań jednostki samorządu terytorialnego 
– gminy Kędzierzyn-Koźle – związanych z organizacją doskonalenia 
zawodowego dla nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych dla 
których organem prowadzącym jest gmina Kędzierzyn-Koźle, 

16. w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012, 
17. przekazania środków finansowych dla policji, 
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18. dot. zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej. 

11. Stanowisko Rady Miasta do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną: 
1. skarga Pana (.....)* zgłoszona w dniu 21 sierpnia 2012 r. na Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej     w Kędzierzynie-Koźlu, w sprawie 
nienależytego wykonywania zadań i naruszenia interesów skarżącego, 

2. skarga Rady rodziców Publicznej Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-
Koźlu w sprawie „kontynuowania procesu likwidacji i dalej przekształcenia 
PSP nr 20 w filię PSP nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu” pomimo stwierdzenia 
nieważności przez Wojewodę Opolskiego uchwały Nr XXII/289/12 Rady 
Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 17 maja 2012 r. w sprawie przekształcenia 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu w szkołę filialną 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu, 

12. Interpelacje,  zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 

13. Wolne wnioski.  
14. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącej Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawiła Elżbieta Czeczot przewodnicząca Rady 
Miasta.  

(pisemna informacja dołączona  do nin. protokółu) 
 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez prezydenta miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Tomasz Wantuła prezydent miasta.  

(pisemna informacja dołączona  do nin. protokółu) 
 
Ad. 5. 
Informację o stanie środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym 
uwzględnieniem miasta Kędzierzyn-Koźle przedstawiła Barbara Jankowska, z-ca 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska. 
(pisemna informacja dołączona do  protokółu). Uzupełnieniem pisemnej informacji 
była multimedialna prezentacja dotycząca ww. tematu. 
 
W trakcie ponad godzinnej dyskusji radni zadawali szereg pytań dot. stanu powietrza, 
emisji zanieczyszczeń pyłowych i gazowych z zakładów przemysłowych uciążliwych 
dla środowiska. Interesowali się wynikami monitoringu jakości powietrza, 
występowania w nim zanieczyszczeń takich jak dwutlenek siarki, dwutlenek azotu, 
benzen, pył zawieszony, tlenek węgla, ozon. Pytano o podjęte działania przez 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w stosunku do emiterów 
zanieczyszczeń powietrza oraz o wachlarz planowanych działań w ramach programu 
ochrony powietrza. Szczególny niepokój radnych wzbudziły dane dot. poziomu 
zanieczyszczenia powietrza benzenem. Podkreślano potrzebę wdrożenia skutecznych 
działań  w celu poprawienia jakości powietrza. Zwracano uwagę na wpływ zakładów 
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przemysłowych i gospodarstw domowych na emisję zanieczyszczeń do powietrza.  
Rozważano możliwości zaangażowania Straży Miejskiej do sprawdzania palenisk 
domowych w sytuacji gdy są przypuszczenia o spalaniu niedozwolonych materiałów.  
 
Do pytań radnych i problemów poruszonych w trakcie dyskusji odnosili się, udzielając 
odpowiedzi Barbara Jankowska, Henryk Wyrozumski, przedstawiciel Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska, Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału 
Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miasta, Helena Kowalczyk, kierownik 
Wydziału Ochrony Środowiska w Starostwie Powiatowym. 
 
Na zakończenie realizacji punktu Rada Miasta przyjęła wniosek złożony przez 
Grzegorza Chudomięta o podjęcie działań przez Komisję Urbanistyki, Architektury i 
Środowiska Naturalnego i wypracowania procedury postępowania w zakresie 
przeciwdziałania niskiej emisji. 
„za” wnioskiem oddano 17 głosów,  
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos  
(wydruk z głosowania nr 4. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Prowadząca obrady ogłosiła  15 minut przerwy (przerwa trwała od 12.45 do 13.10)  
 
Po wznowieniu obrad, sprawdzeniu kworum  przystąpiono do realizacji punktu 6 
porządku obrad. 
 
Ad. 6. 

Stan bezrobocia w mieście w latach 2011 – 2012. 
 
Informację na temat stanu bezrobocia w mieście w latach 2011-2012 przedstawiła 
Barbara Nieckarz, przedstawicielka Powiatowego Urzędu Pracy. (pisemna informacja 
dołączona do protokołu) 
 
O dodatkowe informacje zwrócili się: 
- Adam Sadłowski – pytanie dotyczyło częstotliwości podpisywania list przez osoby 
bezrobotne, 
- Stanisław Gładysz – pytanie dotyczyło osób bezrobotnych w wieku produkcyjnym 
(zarejestrowanych w PUP i poza ewidencją PUP) oraz skuteczności Powiatowego 
Urzędu Pracy w oferowaniu miejsc pracy 
- Grzegorz Mankiewicz interesował się kwotą wydatkowaną na szkolenia osób 
poszukujących pracę oraz ile  osób po szkoleniu otrzymało zatrudnienie. 
 
Na pytania radnych odpowiedzi udzieliła Barbara Nieckarz. 
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Ad. 7. 
Informacja o zabezpieczeniu osób bezdomnych w okresie zimowym. 

 
 
Informację o zabezpieczeniu osób bezdomnych w okresie zimowym przedstawiła 
Agata Morkis, z-ca dyrektora MOPS. (pisemna informacja dołączona do protokołu) 

 
Elżbieta Czeczot poinformowała, że informacja o zabezpieczeniu osób bezdomnych 
w okresie zimowym była tematem obrad Komisja Zdrowia Spraw Socjalnych i 
Rodziny. Komisja  jednogłośnie przyjęła tą informację. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji przystąpiono do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad. 
 
Ad. 8. 
Informacja Prezesa Stowarzyszenia Oświatowego Koźle Rogi oraz przedstawiciela 
rodziców dzieci uczęszczających do szkoły podstawowej w os. Koźle-Rogi.                    
 
Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot przypomniała, że uwzględnienie ww. 
tematu w porządku obrad sesji wynika z  uzgodnień z sesji odbytej 24 września br.  
 
Informację o aktualnej sytuacji w szkole w os. Rogi oraz działaniach Stowarzyszenia 
Koźle-Rogi przedstawiła Róża Kerner, prezes Stowarzyszenia. 
 
W imieniu rodziców czwórki uczniów, którzy nie podpisali deklaracji, głos zabrał 
(...)*. 
 
Z informacji wynika, że czwórka uczniów nadal nie uczestniczy w zajęciach języka 
niemieckiego zorganizowanych jako nauka  języka dla mniejszości narodowych. 
W czasie tych zajęć dzieci przebywają w szkolnej świetlicy. Powodem takiego stanu 
jest  różna interpretacja rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej  w sprawie 
warunków i sposobu wykonywania przez przedszkola, szkoły i placówki publiczne 
zadań umożliwiających podtrzymywanie poczucia tożsamości narodowej, etnicznej i 
językowej uczniów należących do mniejszości narodowych i etnicznych oraz 
społeczności posługującej się językiem regionalnym.  
Z interpelacją o jednoznaczną interpretację przepisów ww. rozporządzenia wystąpił do 
Ministerstwa Edukacji poseł Ryszard Galla.  
Ponadto rodzice czwórki dzieci poinformowali o przykrym zdarzeniu jakie miało 
miejsce w tej szkole - pani dyrektor szkoły w Rogach zabroniła  ich dzieciom 
uczestnictwa w międzyszkolnych konkursach języka niemieckiego. Zdaniem 
rodziców, jest to kolejna odsłona dyskryminacji dzieci przez panią dyrektor szkoły.    
 
Do wypowiedzi odniosła się Katarzyna Dysarz, dyrektor Miejskiego Zarządu Oświaty 
i Wychowania. Powołując się na rozmowę telefoniczną przeprowadzoną z panią 
dyrektor szkoły w trakcie obrad Rady, zdementowała informację o wykluczeniu 
czwórki dzieci z międzyszkolnych konkursów. Wszystkie dzieci po osiągnięciu 
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wymaganych wyników nauczania  mogą uczestniczyć w tego typu konkursach, gdyż w 
szkole zostało zorganizowane  dodatkowo koło języka niemieckiego. 
 
W imieniu rady rodziców głos zabrała pani (...)*, przedstawicielka  rodziców uczniów 
którzy podpisali deklarację. Poinformowała, że jest autorem skargi skierowanej do 
Ministerstwa Edukacji Narodowej na opolską kurator oświaty. Rada rodziców napisała 
również sprzeciw do zaleceń zawartych w protokóle pokontrolnym. Wyraziła również 
żal z powodu niewielkiej pomocy ze strony pani kurator przy tworzeniu przez 
stowarzyszenie nowej szkoły.  
 
(...)*, jedna z nauczycielek szkoły w os. Rogi poinformowała, że pani dyrektor na jej 
prośbę zgodziła się na uczestnictwo czwórki dzieci w konkursach, a koło języka 
niemieckiego zostało utworzone po sugestii pani kurator oświaty, która zaproponowała 
takie rozwiązanie.  
 
Radni apelowali do obu stron o mediacje i podjęcie działań w celu załagodzenia sporu 
i znalezienia rozwiązania zaistniałej sytuacji.  
 
Halina Damas-Łazowska zapewniła, że stowarzyszenie w wyniku przeprowadzonej 
kontroli przez Kuratorium Oświaty wprowadziło dużo zmian w zakresie organizacji 
szkoły, między innymi   zapisano czwórkę dzieci na listę uczniów szkoły. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady ogłosiła 40 minut 
przerwy (przerwa trwała od 15.25 do 16.10). 
 
Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad. 9. 

Informacja o realizacji budżetu miasta za I półrocze 2012 r. 
 
Informację o przebiegu wykonania budżetu miasta za I półrocze 2012 roku 
przedstawiła Joanna Hariasz, skarbnik miasta. 
 
Uchwałę Nr 449/2012 z 20 września 2012 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o informacji o przebiegu wykonania 
budżetu miasta za I półrocze 2012 roku odczytała Elżbieta Czeczot, przewodnicząca 
Rady Miasta. Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował informację o przebiegu 
wykonania budżetu miasta za I półrocze 2012 roku. 
 
Następnie radni wysłuchali opinie komisji problemowych, przedstawione przez 
przewodniczących komisji w sprawie  realizacji budżetu miasta za I półrocze 2012 
roku. Wszystkie komisje opiniujące informację o przebiegu wykonania budżetu miasta 
za I półrocze 2012 roku, tj.: 
- Komisja Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego, 
- Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, 
- Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 
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- Komisja Prawno-Administracyjna 
- Komisja Finansowo-Gospodarcza 
  pozytywnie zaopiniowały przedłożoną informację. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
- Grzegorz Mankiewicz  zwrócił uwagę, że Informacja o przebiegu wykonania budżetu 
miasta za I półrocze 2012 roku została przedstawiona na październikowej sesji, tj. na 
dwa miesiące przed końcem roku. 
W dalszej wypowiedzi nawiązał do załącznika nr 8 dot. sprawozdania z wykonania 
zadań inwestycyjnych za I półrocze 2012 roku – zwrócił uwagę na niskie wykonanie 
inwestycji miejskich za I półrocze br. -  z przedstawionych liczb wynika, że 
wykonanie wynosi 3%. Poprosił o informację, czy zaplanowane inwestycje zostaną 
zrealizowane do końca br. oraz ile środków znajduje się na lokatach bankowych. 
 
Andrzej Reczek, kierownik Wydziału Inżynierii Miejskiej  poinformował, że 
zagrożone są te inwestycje, które zostały ujęte  w tegorocznym budżecie miasta, a na 
które trzeba było wykonać wymaganą dokumentację.  
Następnie na prośbę radnego Grzegorza Mankiewicza przedstawił informację o 
zadaniach, które zostały ujęte w załączniku nr 8, a które nie zostaną zrealizowane w 
tym roku lub zostaną rozpoczęte i  kontynuowane w następnym roku. I tak: 
- poz. 1 „Przebudowa i rozbudowa al. Jana Pawła II i ul. Kozielskiej – zadanie nie 
będzie zrealizowane  
- poz. 2 „Budowa parkingów na os. Leśna” – zadanie zostanie rozpoczęte w tym roku, 
- poz. 4 „przebudowa ul. Kanonierów” – zadanie zostanie rozpoczęte w tym roku, 
- poz. 8 „PT i przebudowa parkingu przy ul. Lompy” – zadanie zostanie rozpoczęte w 
tym roku, 
- poz. 10 „PT i przebudowa parkingu przy ul. Sikorskiego” – zostanie złożony 
wniosek o rozpoczęcie procedury przetargowej, 
- poz. 14 „PT i wykonanie adaptacji budynku przy ul. Dąbrowszczaków na mieszkania 
socjalne” – realizacja zadania zostanie rozpoczęta jeżeli Rada przyzna środki, 
- poz. 20 – „Montaż wind dla osób niepełnosprawnych w Zespole Szkół Miejskich nr 
1”  - otwarcie ofert odbędzie się 26.10. 
- poz. 26 „modernizacja dachu w Publicznym Przedszkolu nr 12” – z powodu braku 
dokumentacji zadanie nie będzie zrealizowane, 
- poz. 34 „PT i budowa placu zabaw przy ul. Jasnej – zadanie niedoszacowane, 
realizacja zależy od  przekazania dodatkowych środków, 
- poz. 49 „Zagospodarowanie Placu Wagnera” - realizacja zależy od  czasu 
przekazania  środków, 
- poz.51 „Budowa ścieżek rowerowych”  - zadanie nie zostanie zrealizowane 
- poz. 56 „PT i budowa boiska osiedlowego os. Zachód” - realizacja zależy od  czasu 
przekazania  środków, 
- poz. 57 – „PT i budowa boiska na os. Lenartowice” – zadanie zostanie rozpoczęte, 
- poz. 58 „PT i budowa lodowiska stałego „Biały Orlik” – dokumentacja na to zadanie 
będzie w listopadzie.  
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Stanisław Gładysz podzielił się uwagami o zbiorczym wykonaniu dochodów i 
przychodów  za I półrocze 2012 r. w pozycjach: 
-  podatek od nieruchomości 
- udział gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych 
- odsetki od nieterminowych wpłat 
 
Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła zasady planowania kwot w wyżej 
wymienionych pozycjach oraz uzasadniła powstanie różnic między planem a 
wykonaniem dochodów i przychodów. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 10. 
 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle na okręgi wyborcze, ich granic  
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

 
 
Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej Tadeusz Urbańczyk  
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z 
autopoprawką prezydenta miasta („za” oddano 4 głosy, „przeciw” 1, 
„wstrzymujących się” 0) 
 
Grzegorz Peczkis nawiązując do propozycji granic okręgu nr 8 zwrócił uwagę na 
niespójność terytorialną. Uważa, że proponowane ulice:  
Aleja Róż, Bławatków, Bratków, Goździków, Konwalii, Krokusów, Niezapominajek, 
Plac Pamięci Rodła, Sasanek, Piotra Skargi od 24 do końca i od 15 do końca, Sosnowa  
- tworzą spójny obszar,  natomiast blok Józefa Bema 22 znajduje się w innej części 
osiedla.  
 
Propozycję podziału gminy na okręgi wyborcze uzasadnił Zbigniew Romanowicz, 
Pełnomocnik Prezydenta Miasta d/s Wyborów.  
(pisemne uzasadnienie – dołączone do projektu uchwały) 
 
Grzegorz Peczkis złożył wniosek o  wprowadzenie zmiany w okręgu nr 8 polegającej 
na wykreśleniu ulicy Józefa Bema 22 z tego okręgu oraz na dołączeniu do tego okręgu 
ulic bezpośrednio przylegających do ulic z okręgu 8, to jest części ulicy Zielonej lub 
Alei Partyzantów. 
 
Zbigniew Romanowicz zadeklarował przeanalizowanie jakie są możliwości 
uwzględnienia ww. wniosku.  
 
Halina Mińczuk zwróciła uwagę na błąd w załączniku nr 9  - jest 214, a powinno być 
14. 
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Ryszard Pacułt  zaznaczył, że ma świadomość iż Rada jest zobowiązana do 1 listopada 
br. podjęć uchwałę w sprawie ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle na okręgi 
wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 
Jednak uważa, że konieczne jest również podjęcie dalszych prac nad skorygowaniem 
kwestii, które budzą wątpliwości, np.: 
- okręg wyborczy nr 22 Azoty – liczba mieszkańców 1915 – liczba mandatów 1, 
- okręg wyborczy nr 3 Stare Miasto – liczba mieszkańców 3754 – liczba mandatów 1. 
Inny przykład dotyczy liczby mandatów dla osiedla Kłodnica i osiedla Stare Miasto: 
- Kłodnica przy liczbie mieszkańców 4222 ma 2 mandaty 
- Stare Miasto przy liczbie mieszkańców 3754 ma 1 mandat. 
Zaproponowany podział miasta na okręgi wyborcze jest krzywdzący dla mieszkańców 
Starego Miasta. W związku z tym liczy, że w najbliższych miesiącach prezydent 
miasta zaproponuje inne rozwiązanie. 
 
Zbigniew Barszcz zaproponował aby podjąć uchwałę w przedłożonej wersji z 
uwzględnieniem autopoprawki, a ewentualne wnioski i propozycje zmian przedłożyć 
służbom prezydenta pod kątem możliwości ich uwzględnienia. Poparł wniosek 
radnego Grzegorza Peczkisa dot. wykreślenia ulicy Józefa Bema 22 z okręgu nr 8. 
 
Zbigniew Romanowicz, Pełnomocnik Prezydenta Miasta d/s Wyborów poinformował 
o przesłankach dopuszczających wprowadzenie zmiany w podziale na okręgi – jedną z 
tych przesłanek jest zmiana w podziale gminy  na jednostki pomocnicze, czyli na 
osiedla. Zasygnalizował o procedurze związanej ze zmianą granic jednostek 
pomocniczych oraz poinformował o opinii Komisarza Wyborczego KBW Opole, w 
której ustosunkował się do projektu uchwały  w sprawie ustalenia podziału Gminy 
Kędzierzyn-Koźle na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybieranych w każdym okręg oraz do kwestii dopuszczalności połączenia jednostki 
pomocniczej z inną jednostką pomocniczą. 
 
Telesfor Jankowski poprosił o wyjaśnienie zasadności zapisu w tekście uzasadnienia 
do projektu uchwały, z którego wynika iż w Kędzierzynie-Koźlu liczba mieszkańców 
ujętych w stałym rejestrze wyborców na dzień 30 września 2012 roku wynosi 61 084.  
 
Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że określenie dot. stałego rejestru wyborców 
cytowane jest z ustawy.  
 
Rafał Olejnik zwrócił uwagę na nowe ulice, które nie są uwzględnione w okręgach np. 
ul. ks. Richtera, ul. Nektarowa, prof. Karola Joncy. 
 
Ryszard Pacułt zaproponował aby odpowiedni wydział dokonał w uchwale 
stosownych uzupełnień dot. nazw ulic, np. brakuje ulicy Mikołaja z Koźla 
 
Zbigniew Romanowicz przyjął uwagę. Następnie na prośbę radnego Adama 
Sadłowskiego uzasadnił podział osiedla Piastów na okręgi wyborcze.  
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O dodatkowe informacje na temat możliwości wprowadzenia zmian do ustalonych 
okręgów zwrócił się Robert Młodziński. 
 
Grzegorz Mankiewicz upewnił się w kwestii ustalenia 1 mandatu dla osiedla Stare 
Miasto 
 
Po wysłuchaniu wyjaśnień udzielonych przez  Zbigniewa Romanowicza, 
przewodnicząca obrad poinformowała, że do tej pory został złożony jeden wniosek 
dot. wprowadzenia zmian w okręgu nr 8. Jednocześnie zaproponowała aby  przerwać 
realizacje ww. punktu. W trakcie przerwy prezydent miasta przeanalizuje możliwości 
uwzględniania tego wniosku. W tym czasie Rada będzie realizowała kolejne punktu 
porządku obrad.  
 
Radni przyjęli propozycję przewodniczącej obrad. 
 
 

10. 2. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn – 
Koźle, 

 
Ewa Odulińska, wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny  
poinformowała, że Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, jednocześnie przyjmując poprawkę w wyniku sugestii Kierownika 
Wydziału PMSSiZ Iwony Szwedy  aby:  
w § 5. ust.1 pkt 3 otrzymał poprawne brzmienie tj.: któremu lokal mieszkalny jest 
wynajmowany w wyniku zamiany, o której jest mowa w § 12 ust. 1 oraz 
w § 14 ust.4 pkt 4 skreślić dwukrotnie wprowadzony zapis: „o wyrażeniu zgody bądź 
odmowne wyrażenia zgody” 
 
Tadeusz Urbańczyk poinformował, że  również Komisja Prawno-Administracyjna 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Prezydent miasta poinformował, że poprawkę przedstawioną na komisji Zdrowia 
Spraw Socjalnych i Rodziny wprowadza w ramach autopoprawki.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 1 głos 
(wydruk z głosowania nr 5. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
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Uchwała Nr  XXVIII/346/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Kędzierzyn - Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
10.3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wykazu 

komunalnych mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym 
gminy  z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy 

 
Informacje o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Tadeusz Urbańczyk, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej, 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Rodziny. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 1 głos 
(wydruk z głosowania nr 6. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/347/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
zmieniająca uchwałę    w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań    służbowych 
wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do wynajmowania na 

czas trwania stosunku pracy. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
10.4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie przez Gminę 

Kędzierzyn-Koźle od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego położonego w budynku przy ul. Konstantego Damrota 24/2 na 
rzecz jego najemcy, 

 
Informację o negatywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Zbigniew Barszcz, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
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„za” oddano 2 głosy 
„przeciw” 20 
„wstrzymujących się” 1 głos 
(wydruk z głosowania nr 7. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Rada nie podjęła uchwały. 
 
10.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie przez Gminę 

Kędzierzyn-Koźle od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży lokalu 
mieszkalnego położonego w budynku przy ul. Ligonia 32/3 na rzecz jego najemcy, 

 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Zbigniew Barszcz poinformował, że projekt uchwały  przekazany przez  Prezydenta 
Miasta do zaopiniowania przez komisje budził wiele wątpliwości wobec czego 
komisja wystąpiła z wnioskiem o dodatkowe informacje: 
- jaki jest stały adres zamieszkania strony w sprawie, 
- jaka jest sytuacja rodzinna i  materialna tej osoby, 
- jaki jest jej stan zdrowotny  
Wniosek zaopiniowano jednogłośnie  pozytywnie   („za” – 6 głosów) 

Wobec powyższego Komisja Urbanistyki,  Architektury i Środowiska Naturalnego  
projektu uchwały nie głosowała i nie wyraziła swojej opinii. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował, że przychyla się do wniosku 
komisji i wnioskuje o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad. 
 
„za” wnioskiem prezydenta miasta oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos.  
(wydruk z głosowania nr 8. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
10.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie przez Gminę 

Kędzierzyn-Koźle od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty od opłaty z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka nr 569/81 położonej w 
Kędzierzynie-Koźlu w obrębie Cisowa przy ul. Marii, 

 
Informację o wypracowanych opiniach do projektu uchwały przedstawili: 
- Zbigniew Barszcz, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego – komisja nie zajęła stanowiska  opiniując projekt uchwały stosunkiem 
głosów „za” 2 głosy, „przeciw” 2, „wstrzymujących się” 1 głos. 
 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej – 
poinformował, że komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały  („za” oddano 3 
głosy, „przeciw” 4, „wstrzymujących się 1 głos). 
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Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 5 głosów 
„przeciw” 10 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
(wydruk z głosowania nr 9. zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
Rada nie podjęła uchwały. 
 
10.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych w 

budynku przy ul. Leszka Białego 5, 
 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Zbigniew Barszcz, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowa, Spraw Socjalnych i Rodziny, 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła przedstawił autopoprawkę o wykreśleniu  z tekstu 
§ 1 zwrotu „na rzecz najemców”. 
 
Po uwzględnieniu autopoprawki § 1 otrzyma brzmienie : 
Wyraża się zgodę na sprzedaż lokali użytkowych mieszczących się w budynku 
położonym w Kędzierzynie-Koźlu, przy ul. Leszka Białego 5 wraz ze sprzedażą 
przynależnych części gruntu, nieruchomości oznaczonej jako działka numer 3413/17 
obręb Kędzierzyn, o powierzchni 0,1706 ha, zapisanej w księdze wieczystej 
OP1K/00041526/3, stanowiącej własność Gminy Kędzierzyn-Koźle.  

Autopoprawkę uzasadnił radca prawny Maciej Pająk. – z wyjaśnień wynika, że 
zgodnie z przepisami przywołanymi w podstawie prawnej, wskazywanie nabywcy nie 
leży w kompetencji Rady Miasta. 
 
Grzegorz Mankiewicz upewnił się, że pieniądze uzyskane w wyniku sprzedaży lokali 
pozostaną w gminie. 
 
Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy analogiczna autopoprawka będzie 
wprowadzona do następnej uchwały, tj. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali 
użytkowych w budynku przy Placu Gwardii Ludowej 1. 
 
Prezydent Miasta potwierdził.  
 
Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem czy dotychczasowi najemcy lokali będą mieli 
pierwszeństwo w ich nabyciu. 
 
Radca prawny potwierdził zasadę pierwszeństwa. 
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Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 10.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/348/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych 

w budynku przy ul. Leszka Białego 5 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
10.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych w 

budynku przy Placu Gwardii Ludowej 1, 
 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Zbigniew Barszcz, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Rafał Olejnik, przewodniczący Komisji Zdrowa, Spraw Socjalnych i Rodziny, 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła przypomniał o autopoprawce o wykreśleniu  z 
tekstu § 1 zwrotu „na rzecz najemców”. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 11.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/349/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali użytkowych 

w budynku przy Placu Gwardii Ludowej 1 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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10.9.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia intencji zbycia na rzecz Związku 
Międzygminnego „Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu części 
nieruchomości będącej obecnie w trwałym zarządzie Miejskiego Składowiska 
Odpadów  w Kędzierzynie-Koźlu, 

 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawili: 
- Zbigniew Barszcz, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego, 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 22 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1. 
(wydruk z głosowania nr 12.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/350/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie wyrażenia intencji zbycia na rzecz Związku Mi ędzygminnego  

„Czysty Region” z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu części nieruchomości będącej obecnie 
w trwałym zarządzie Miejskiego Składowiska Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10.10. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji i przekształcenia Miejskiego 

Składowiska Odpadów  w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z 
ograniczoną odpowiedzialnością. 

 
Informację o wypracowanych opiniach do projektu uchwały przedstawili: 
- Zbigniew Barszcz, przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska 
Naturalnego – komisja negatywnie zaopiniowała projekt uchwały „za” oddano  1 głos, 
„przeciw” 4, „wstrzymujących się” 1 głos. 
 
- Tadeusz Urbańczyk, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej – komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem głosów: „za” oddano  4 głosy,  
„przeciw”0, „wstrzymujących się” 1 głos. 
 
- Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej – 
poinformował, że komisja pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały  („za” oddano 6 
głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 2 głosy). 
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Grzegorz Mankiewicz poprosił o podanie powodów przekształcenia MSO w 
jednoosobowa spółkę. 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta przypomniał że Rada w 2011 roku wyraziła wolę  
podjęcia działań zmierzających do przekształcenia zakładu budżetowego pod nazwą 
Miejskie Składowisko Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu. Następnie wskazał na 
pozytywne aspekty wynikające z przekształcenia MSO w spółkę. Podjęcie uchwały 
pozwoli na dokończenie procedury przekształcenia.  
(pisemne uzasadnienie dołączone do projektu uchwały). 
 
Grzegorz Chudomięt, przewodniczący Zarządu Związku Gmin Czysty Region  
przedstawił problemy z którymi musi się zmierzyć Czysty Region w związku z 
zamiarem postawienia  regionalnej instalacji oraz poinformował o planach realizacji 
tego przedsięwzięcia przy współudziale trzech partnerów  (gmina Kędzierzyn-Koźle  
przekaże grunt pod  instalację, Związek Czysty Region – dostarczy odpady, partner 
prywatny wyłoży środki na budowę instalacji). 
 
Grzegorz Mankiewicz podzielił się  wątpliwościami, co do celowości podjęcia 
uchwały w sprawie likwidacji i przekształcenia Miejskiego Składowiska Odpadów  w 
Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta, uzasadniając likwidację i przekształcenie 
Miejskiego Składowiska Odpadów w Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z 
ograniczoną odpowiedzialnością wskazywał na większe możliwości spółki w szybkim 
i sprawniejszym rozwiązaniu problemu odpadów, jaki obecnie ma Gmina i Związek 
Gmin Czysty Region w związku z wejściem w życie tzw. „ustawy smieciowej”. 
 
Halina Fogel poprosiła o informację, czy utworzenie spółki zapobiegnie wywózce 
odpadów komunalnych poza Gminę Kędzierzyn-Koźle, a w konsekwencji czy nie 
wzrosną koszty odbioru śmieci z powodu ich transportu na inne składowisko np. do 
Gminy Kietrz. 
 
Tomasz Wantuła wyjaśnił, że utworzenie spółki usprawni zarządzanie i da 
oszczędności z tytułu podatku vat. Poinformował o innych wymaganiach jakie Gmina 
Kędzierzyn-Koźle jako Czysty Region  musi spełnić aby  uzyskać zezwolenie na 
składowanie odpadów (montaż sita, wyznaczenie placu kompostowego, stworzenie 
sortowni odpadów, zapewnienie kompostowania zamkniętego). 
 
Grzegorz Chudomięt przedstawił aspekty prawne uzasadniające  potrzebę współpracy 
Gminy Kędzierzyn-Koźle ze Związkiem Gmin Czysty Region w zakresie budowy 
regionalnej instalacji przetwarzania odpadów komunalnych. Poinformował o 
zaplanowanym na dzień 31 października spotkaniu z marszałkiem województwa 
opolskiego odpowiedzialnym za ochronę środowiska, na którym zamierza  
przedstawić  racje Gminy i Związku Czysty Region.  
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Grzegorz Peczkis  poinformował, że jest przeciwny tworzeniu kolejnej spółki, gdyż 
radni nie mają możliwości kontrolowania decyzji dot. działalności spółki. Natomiast w 
przypadku gminnych zakładów możliwości radych w tej kwestii są dużo większe. 
 
Andrzej Kopeć przypomniał, że przy podejmowaniu uchwały intencyjnej radny 
Grzegorz Mankiewicz zwracał uwagę na brak planu biznesowego dot. funkcjonowania 
spółki. Wówczas przedstawiciele urzędu zapewniali, że przy uchwale intencyjnej nie 
ma potrzeby przedkładania takiego planu. Zwrócił uwagę, że dzisiejszy projekt 
uchwały ma charakter uchwały zasadniczej a w związku z tym oczekuje informacji na 
temat planu biznesowego spółki, jakie zadanie będzie realizowała i jakie cele 
ekonomiczne będzie chciała osiągnąć. Poprosił o informację na temat katalogu 
planowanych czynności i czasu w jakim należy je wykonać aby osiągnąć cel. Chciałby 
otrzymać informację jak kwestia ta byłaby realizowana przez MSO, a jak przez spółkę. 
 
Tomasz Wantuła ponownie podkreślił, że spółka ma dużo większe możliwości, 
zarządza się w niej łatwiej i sprawniej. Wyraził nadzieję, że utworzenie spółki jest 
jedyną drogą aby wpisać się do aktu wykonawczego Wojewódzkiego Planu 
Gospodarki Odpadami. Wskazał również na korzyści ekonomiczne wynikające z 
utworzenia spółki.  
 
Andrzej Kopeć zwrócił uwagę, że utworzenie spółki nie oznacza  że zadanie zostanie 
zrealizowane z sukcesem. Podzielił się uwagą, że przekształcenie zakładu w spółkę 
jest dużo łatwiejszym procesem Natomiast przywrócenie stanu pierwotnego jest 
skomplikowane. Ponownie poprosił o informację na czym polega przewaga spółki nad 
zakładem MSO. 
 
Tomasz Wantuła ponownie wskazał na zalety spółki w zakresie zarządzania i 
oszczędności z tytułu podatku vat.  
 
Grzegorz Mankiewicz upewnił się czy decyzje zakładu budżetowego MSO 
„przechodzą z automatu w spółkę”. 
 
Odpowiedź potwierdzającą udzielił prezydent miasta. 
 
Grzegorz Chudomięt przewodniczący Zarządu Związku Gmin Czysty Region  
poinformował o ogólnej sytuacji dot. Związku Gmin „Czysty Region” oraz o 
problemach związanych z budową  regionalnej instalacji.  
 
Łukasz Szostak poinformował, że będzie głosował „przeciw” przekształceniu zakładu 
budżetowego  w spółkę, gdyż na dzień dzisiejszy nie ma pełnej wiedzy na temat 
korzyści z przekształcenia zakładu w spółkę. Zwrócił również uwagę, że po 
przekształceniu zakładu w spółkę radni mają ograniczony dostęp do wielu informacji 
związanych z funkcjonowaniem spółki. Podał przykład MZK przekształconego w 
spółkę z o.o. 
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Zbigniew Barszcz poparł likwidację i przekształcenie Miejskiego Składowiska 
Odpadów  w jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 
 
Rafał Olejnik poprosił radcę prawnego o informację, czy podjęta uchwała w sprawie 
wyrażenia intencji zbycia na rzecz Związku Międzygminnego „Czysty Region” z 
siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu części nieruchomości będącej obecnie w trwałym 
zarządzie Miejskiego Składowiska Odpadów  w Kędzierzynie-Koźlu – będzie 
prawomocna jeżeli Rada podejmie uchwałę o likwidacji i przekształceniu MSO 
w spółkę z o.o. 
 
Radca prawny Maciej Pająk udzielając wyjaśnień powołał się na zapisy w § 1 ust. 4 o 
brzmieniu Prawo trwałego zarządu nieruchomościami przysługujące zakładowi 
budżetowemu w chwili przekształcenia staje się prawem użytkowania wieczystego spółki. 
Poinformował o rozwiązaniu, które pozwoli na realizację intencji Rady dot. zbycia 
części nieruchomości na rzecz Czystego Regionu.  
 
Wypowiedź radcy prawnego uzupełnił Tomasz Wantuła, prezydent miasta. 
 
Rafał Olejnik poinformował o dylematach wielu radnych z powodu późnego terminu 
przedłożenia projektu uchwały w sprawie likwidacji i przekształcenia MSO w spółkę. 
 
Tomasz Wantuła przedstawił informację na temat działań od  podjęcia uchwały 
intencyjnej do przedłożenia projektu uchwały o zamiarze likwidacji i przekształcenia 
zakładu budżetowego MSO w spółkę. 
Informację uzupełnił Grzegorz Chudomięt, przewodniczący Związku Gmin „Czysty 
Region”. Poinformował o trudnościach wynikających z różnej interpretacji przepisów 
dot. ustawy o gospodarce odpadami.  
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot poddała projekt uchwały pod głosowanie: 
„za” oddano 11 głosów 
„przeciw” 6 
„wstrzymujących się” 5. 
(wydruk z głosowania nr 13.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/351/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie likwidacji i przekształcenia Miejskiego Składowiska Odpadów w 

Kędzierzynie-Koźlu w jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
Następnie radni wznowili obrady nad punktem 10.1. dot. projektu uchwały w sprawie  
ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle na okręgi wyborcze, ich granic  
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i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. Prace zostały 
zawieszone na czas opracowania autopoprawki w związku z wnioskiem złożonym 
przez Grzegorza Peczkisa 
  
W imieniu prezydenta miasta autopoprawkę przedstawił Zbigniew Romanowicz, 
Pełnomocnik Prezydenta Miasta d/s Wyborów. 
(pisemną autopoprawkę dołączono do projektu uchwały)  
Po stwierdzeniu, że nie ma  zgłoszeń do dyskusji prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poddała projekt uchwały - uwzględniający dwie autopoprawki - pod głosowanie: 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
(wydruk z głosowania nr 14.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/352/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle na okręgi wyborcze, ich granic  

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu  
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu prowadząca obrady ogłosiła 10 minut 
przerwy (od 19.40 do 19.50) 
Po przerwie przystąpiono do realizacji punktu 10. 11.  porządku obrad. 
 
10.11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kędzierzyn-
Koźle dla terenu leżącego w rejonie ul. Szkolnej, 

 
Po wysłuchaniu informacji o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przez  
Komisję Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego – radni nie podejmując 
dyskusji podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 15 głosów. 
(wydruk z głosowania nr 15.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/353/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Kędzierzyn-Koźle dla terenu leżącego w rejonie ul. Szkolnej. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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10.12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, zasad poboru i terminu jej płatności, zarządzania poboru opłaty 
targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia 
za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle, 

 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Robert 
Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Radni nie podejmując dyskusji podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 19 
głosów. 
 
(wydruk z głosowania nr 16.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/354/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, zasad poboru i 
terminu jej płatno ści, zarządzenia poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości ich wynagrodzenia za inkaso na terenie Gminy Kędzierzyn-
Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zwolnień od podatku 

od nieruchomości dla przedsiębiorstw realizujących nowe inwestycje, 
 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Robert 
Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 
Radni nie podejmując dyskusji podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 21 
głosów. 
(wydruk z głosowania nr 17.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/355/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje. 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
10.14. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadań 

innych gmin w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z 
niepełnosprawnością ruchową, upośledzeniem umysłowym w stopniu 
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umiarkowanym lub znacznym oraz niepełnosprawnościami sprzężonymi 
bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do szkół podstawowych, 
gimnazjalnych, szkół ponadgimnazjalnych i ośrodków umożliwiających 
realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki, położonych na terenie Gminy 
Kędzierzyn-Koźle. 

 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Ryszard 
Pacułt, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 
 
Radni nie podejmując dyskusji podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 21 
głosów. 
(wydruk z głosowania nr 18.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/356/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie przejęcia przez Gminę Kędzierzyn-Koźle zadań innych gmin w zakresie 
zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z niepełnosprawnością ruchową, 
upośledzeniem umysłowym w stopniu umiarkowanym lub znacznym oraz 
niepełnosprawnościami sprzężonymi  bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 
do szkół podstawowych, gimnazjalnych, szkół ponadgimnazjalnych i ośrodków 
umożliwiaj ących  realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki, położonych                   
na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10.15. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania gminie Opole części zadań jednostki 

samorządu terytorialnego – gminy Kędzierzyn-Koźle – związanych z 
organizacją doskonalenia zawodowego dla nauczycieli zatrudnionych w 
jednostkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest gmina 
Kędzierzyn-Koźle, 

 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Ryszard 
Pacułt, przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. 
 
Radni nie podejmując dyskusji podjęli uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 20 
głosów. 
(wydruk z głosowania nr 19.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
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Uchwała Nr  XXVIII/357/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie przekazania Gminie Opole zadań jednostki samorządu terytorialnego – 
Gminy Kędzierzyn-Koźle – związanych z organizacją doskonalenia zawodowego 
nauczycieli zatrudnionych w jednostkach oświatowych dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10.16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012. 
 
Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały wraz z autopoprawką do 
tego projektu przedstawił Robert Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-
Gospodarczej. 
 
Grzegorz  Chudomięt zwrócił się z apelem do prezydenta miasta aby projekt uchwały 
w sprawie zmian w budżecie miasta był przekazywany radnym wraz z innymi 
materiałami o zwołaniu sesji. 
 
Grzegorz Peczkis, nawiązał do autopoprawki, w której zwiększa się dochody bieżące 
w dziale 851 – ochrona zdrowia – z tytułu wpływu z opłat za zezwolenie na  sprzedaż 
napojów alkoholowych o kwotę 100.000,00zł – i przypomniał o swoich 
bezskutecznych staraniach podejmowanych w 2011 roku o dofinansowanie 
działalności sekcji sportów walki skupiającej  młodzież z patologicznych rodzin. 
Wyraził obawy że w tym roku sekcja ta również nie otrzyma wsparcia finansowego, 
natomiast z autopoprawki wynika, że są środki finansowe z tytułu wpływu z opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 
 
Iwona Szweda, kierownik Wydziału PMS poinformowała o zasadach dofinansowania 
działalności tego typu sekcji.  
Wypowiedź uzupełniła Elżbieta Czeczot i Kinga Łaźniowska, kierownik Wydziału 
PMKiS. 
 
Grzegorz Peczkis zaapelował aby znaleźć rozwiązanie umożliwiające przyznanie 
środków finansowych dla tej sekcji lub zakupić sprzęt dla Miejskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji. 
 
Ponadto w dyskusji na temat poruszony przez Grzegorza Peczkisa głos zabrali: Marek 
Niemiec, Elżbieta Czeczot, Grzegorz Chudomięt, Rafał Olejnik i Adam Sadłowski.. 
 
Andrzej Kopeć poinformował o zajściu, które odebrał jako zapowiedź szantażu, że 
jeżeli będzie głosował przeciwko środkom przekazywanym na ZOZ, to pewna osoba 
zamierza publicznie wykazać jego brak konsekwencji i głosowanie „za” przy 
przekazywaniu  środków dla policji. W związku z tym prosi aby kierownik Biura Rady 
Miasta wraz z informatykiem przygotowała wydruki z głosowań za pomocą 
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elektronicznego systemu, przy podejmowaniu uchwał w których były przekazywane 
środki dla policji i dla ZOZ-u. Natomiast z okresu kiedy jeszcze na sesji nie był 
stosowany elektroniczny system głosowań prosi o wyciągi z protokółów.  Materiał ten 
zamierza przedstawić osobie, która nosi  się z zamiarem zarzucenia mu  
niekonsekwencji. Poinformował również, że z powodów osobistych (koligacje 
rodzinne w policji) nie brał udziału w głosowaniu przy przekazywaniu środków dla 
policji. Nie przypomina sobie również aby głosował „przeciw” przekazywaniu 
środków na ZOZ-u Jednocześnie zaznaczył, że jest przeciwnikiem takiego 
przekształcenia ZOZ-u, które włączałoby gminę kapitałowo w powstanie nowej 
spółki. 
 
Elżbieta Czeczot zwróciła się z prośbą do radnych o przestrzeganie realizacji porządku 
obrad. Uważa, że radny  Andrzej Kopeć swoje oświadczenie powinien wygłosić w 
punkcie interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. 
 
Grzegorz Mankiewicz nawiązując do zapisu „Dział 921 – Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego, rozdz. 92195 – Pozostała działalność, zmniejsza się wydatki 
majątkowe o kwotę 200.000,00zł na zadaniu pn. „rewitalizacja zabytkowego 
kompleksu zamkowego w Koźlu” przenosząc jednocześnie środki do MZBK na 
wykonanie rozbiórki budynków podzamcza” – upewnił się czy konserwator zabytków 
wyraził zgodę. 
 
Stanisław Węgrzyn, dyrektor MZBK potwierdził fakt dokonania uzgodnień.  
 
Kolejne pytania Grzegorza Mankiewicza dotyczyły: 
-  terminu wykonania dokumentacji na zadanie pn. „Przebudowa i rozbudowa Al. Jana 
Pawła II i ul. Kozielskiej”, 
-  podania uzasadnienia zdjęcia zadania dot. wykonania projektu technicznego wału 
przeciwpowodziowego wraz z zastawką na potoku Lineta, 
- kwoty na lokatach bankowych, 
- programu „Cyfrowa Szkoła”, 
- podmiotu, któremu gmina musi wypłacić odszkodowania za niezapewnienie lokalu 
socjalnego. 
 
Na pytania odpowiedzi udzielili: 
- Andrzej Reczek, kierownik Wydziału Inwestycji i Remontów, 
- Katarzyna Dysarz, dyrektor MZOiW 
 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały w sprawie zmian w 
budżecie miasta jest zapis, że  skreśla się  zadanie inwestycyjne  dot. wykonania 
projektu technicznego wału przeciwpowodziowego wraz z zastawką na potoku Lineta. 
Natomiast z wyjaśnień kierownika Wydziału Inżynierii Miejskiej wynika, że zadanie 
to zostanie zrealizowane w  roku 2013.  
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Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że na poprzedniej sesji zostały 
zabezpieczone środki finansowe  w wieloletniej prognozie finansowej; na rok 2013  
kwota 150 tys. i na 2014 rok również kwota 150 tys. zł. W zawartej umowie jest zapis 
o płatności „lata  2013”. 
 
Po tych wyjaśnieniach radny Grzegorz Mankiewicz  wyraził niepokój, czy nie dojdzie  
do nieprawidłowości. Poprosił radcę prawnego o odniesienie się do jego wątpliwości.  
 
Radca prawny Maciej Pająk poinformował, że nie może zająć stanowiska, gdyż nie 
zna stanu faktycznego sprawy. 
 
Grzegorz Mankiewicz ponownie zwrócił się z pytaniem czy na podstawie wieloletniej 
prognozy finansowej można podpisać umowy. 
 
Rafał Olejnik zwrócił się z pytaniem dot. planowanych środków na wykonanie 
koncepcji wykonania nowych dróg. 
 
Tomasz Wantuła zadeklarował, że jeżeli będą środki to na sesji listopadowej przedłoży 
projekt uchwały uwzględniający między innymi to zadanie.  
 
W związku z koniecznością skonsultowania się radcy prawnego, skarbnika i 
prezydenta miasta w sprawie poruszonych przez radnego Grzegorza Mankiewicza 
wątpliwości – prowadząca obrady Elżbieta Czeczot zaproponowała  zawieszenie 
realizacji punktu 10.16 i przystąpienie do kolejnych punktów  porządku obrad. 
 
 
Ad. 11. 
Stanowisko Rady Miasta do skarg rozpatrzonych przez Komisję Rewizyjną: 
 

Wnioski i uzasadnienie Komisji Rewizyjnej do skarg rozpatrzonych na posiedzeniu 
komisji przedstawił Grzegorz Chudomięt, przewodniczący komisji. 
 
1. dot. skargi Pana (...)* zgłoszonej w dniu 21 sierpnia 2012 r. na Dyrektora 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej     w Kędzierzynie-Koźlu, w sprawie 
nienależytego wykonywania zadań i naruszenia interesów skarżącego 

 
Komisja wnioskuje do Rady Miasta o podtrzymanie stanowiska zawartego w uchwale 
Nr XX/266/12 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 marca 2012 r. 
poprzez uznanie skargi złożonej dnia 8 lutego 2012 r. na nienależyte wykonywania 
zadań i naruszenia interesów skarżącego przez Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu za bezzasadną. 
(uzasadnienie wnioskowanego stanowiska stanowi załącznik do projektu uchwały) 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag, podejmując uchwałę jednogłośnie, tj. „za” oddano 22 
głosy. 
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(wydruk z głosowania nr 20.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 

 

Uchwała Nr XXVIII/358/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie złożonej dnia 21 sierpnia 2012 r. ponownej skargi Pana (...)* dotyczącej 
nienależytego wykonywania zadań i naruszenia interesów skarżącego przez Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie-Koźlu. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

2. dot. skarga Rady rodziców Publicznej Szkoły Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-
Koźlu w sprawie „kontynuowania procesu likwidacji i dalej przekształcenia PSP nr 
20 w filię PSP nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu” pomimo stwierdzenia nieważności 
przez Wojewodę Opolskiego uchwały Nr XXII/289/12 Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle z dnia 17 maja 2012 r. w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu w szkołę filialną Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu, 

 
 
Komisja wnioskuje aby Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle stwierdziła, że nie jest 
organem właściwym do rozpatrzenia wniesionej skargi. 
(uzasadnienie wnioskowanego stanowiska  stanowi załącznik do projektu uchwały) 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag. W związku z tym prowadząca obrady poddała pod 
głosowanie projekt uchwały uwzględniający wniosek Komisji Rewizyjnej. 
W pierwszym głosowaniu – nie ustalono wyniku z powodu awarii elektronicznego 
systemu 
W drugim głosowaniu okazało się, że głos „za” oddało 23  radnych, natomiast na sali 
obecnych było 22. Głosowanie zostało unieważnione. (wydruk z głosowania nr 21.) 
 
Radca prawny zaapelował o używanie wyłącznie swojego terminala. 
 
Przewodnicząca obrad zarządziła trzecie głosowanie projektu uchwały 
uwzględniającego wniosek Komisji Rewizyjnej: 
„za” oddano 22 głosy 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 
(wydruk z głosowania nr 22.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
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Uchwała Nr XXVIII/359/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

 
w sprawie złożonej w dniu 11 września 2012 r. za pośrednictwem Wojewody 
Opolskiego oraz w dniu 18 września 2012 r. za pośrednictwem Ministerstwa 
Administracji i Cyfryzacji skargi Rady Rodziców Publicznej Szkoły Podstawowej 
nr 20 w Kędzierzynie-Koźlu na Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącej 
„kontynuowania procesu likwidacji i dalej przekształcenia PSP nr 20 w filię PSP 
nr 12 w Kędzierzynie-Koźlu” pomimo stwierdzenia nieważności przez Wojewodę 
Opolskiego Uchwały Nr XXII/289/12 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 17 maja 
2012 r. w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej nr 20 w 
Kędzierzynie-Koźlu w szkołę filialną Publicznej Szkoły Podstawowej nr 12 w 
Kędzierzynie-Koźlu. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Na wniosek radnego Grzegorza Mankiewicza prowadząca obrady ogłosiła 10-minut 
przerwy.(przerwa trwała od 21.05 do 21.15). 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum prowadząca obrady Elżbieta Czeczot 
poinformowała o trwających pracach nad opracowaniem autopoprawki do projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012.  
W związku z tym przystąpiono do realizacji punkt  12. porządku obrad. 
 
Ad. 12. 
Interpelacje,  zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje  
i zapytania. 
 
Łukasz Szostak podziękował panu Pawłowi Ramsowi, z-cy prezydenta miasta za 
pomoc w otrzymaniu odszkodowania dla MOSiR z tytułu skradzionej  kosiarki. 
Poprosił o informację czy w przypadku braku możliwości wykonania w tym roku 
modernizacji ścieżki rowerowej na wale przeciwpowodziowym  będzie możliwość 
przeznaczenia tych środków na wykonanie ścieżki rowerowej na os. Blachownia. 
 
Wiesław Księski, sekretarz miasta, poinformował o spotkaniu odbytym w 
Regionalnym Zarządzie Gospodarki Wodnej. Z odbytych rozmów wynika że na dzień 
dzisiejszy nie zapadła decyzja w sprawie remontu wału przeciwpowodziowego, jednak 
po 11 listopada odbędzie się kolejne spotkanie na którym być może zapadną określone 
ustalenia. 
 
Łukasz Szostak kontynuując wypowiedź zachęcił prezydenta miasta i radnych do 
podjęcia inicjatywy „Karta Dużej Rodziny” – przedstawił ideę działania tej Karty. 
Na zakończenie zwrócił się z pytaniem do pani dyrektor MZEC o  możliwości 
wyeliminowania hałasu jaki stwarza kotłownia lokalna przy ul. Tuwima 3c. Ponadto 
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zwrócił się z pytaniem o informację w jakich przypadkach lokatorzy mogą ubiegać się 
o bonifikatę za dostawę do mieszkań  ciepłej wody. 
 
Jolanta Gądek-Rypel, dyrektor MZEC potwierdziła zasadność uwag  mieszkańców w 
związku z nadmiernym hałasem tej kotłowni oraz zapewniła, że w najbliższym czasie 
zostaną podjęte działania w celu zminimalizowania hałasu. Poinformowała o 
warunkach  jakie należy spełnić przy naliczaniu bonifikaty, zaznaczając jednocześnie 
że bonifikata ta dotyczy przypadków niezachowania standardów jakościowych  
dostaw ciepła. Na dzień dzisiejszy nie ma przesłanek do naliczenia lokatorom  takiej 
bonifikaty.  
 
Po kolejnych pytaniach Łukasza Szostaka na temat  dostarczania ciepłej wody do 
mieszkań z zachowaniem określonych parametrów dot. temperatury i ciśnienia wody, 
dyrektor MZEC zaproponowała zwołanie komisji z udziałem zarządców budynków, 
którzy w protokóle przedstawią uwagi dot. dostaw ciepłej wody. Odniosła się również 
do pytań na temat kosztów ogrzewania mieszkań. . 
Na zakończenie radny Łukasz Szostak podziękował pani dyrektor MZEC za poprawę 
w zakresie przekazywania informacji mieszkańcom. 
 
Andrzej Kopeć poprosił o informację, czy projekt boiska Orlik, które powstaje przy 
PSP nr 11  uwzględnia uratowanie przed zniszczeniem starego dębu. 
 
Andrzej Reczek, kierownik Wydziału Inżynierii Miejskiej potwierdził, że dąb został 
wkomponowany w kompleks boiska. 
 
Grzegorz Chudomięt interesował się przeznaczeniem urządzenia, które jest 
zamontowane na parterze budynku Urzędu Miasta. 
 
Wyjaśnień udzieliła Kinga Łaźniowska – urządzenie przedstawia interaktywne 
miejskie trasy turystyczne. 
 
Robert Młodziński przedstawił pytania: 
- dot.  podjętych działań w stosunku do właściciela zaniedbanego budynku obok BPH, 
- naprawy w ramach gwarancji krawężników przy ul. Energetyków. 
Poparł prośbę radnego Łukasza Szostaka dot. budowy ścieżki rowerowej do os. 
Blachownia. 
 
Do pytań odnieśli się Wiesław Księski, sekretarz miasta i Andrzej Reczek, kierownik 
Wydziału Inżynierii Miejskiej. 
 
Ryszard Pacułt przedstawił pytania: 
- dot. terminu wyczyszczenia tablic przedstawiających  miejskie trasy turystyczne, 
- dot. wprowadzonych ostatnio zmian do Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miasta  
- jakie są możliwości zniwelowania zjazdu, z którego korzystają rowerzyści w parku w 
okolicy oddanych do użytku schodów. 
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Nawiązując do prowadzonych konsultacji dot. trzech projektów przebudowy rynku 
kozielskiego, zapytał czy istnieje możliwość zwrócenia się do mieszkańców miasta z 
zapytaniem czy życzą sobie pozostawienia dotychczasowej płyty rynku, przy 
jednoczesnej modernizacji nawierzchni płyty rynku, ulic i płytek chodnikowych wokół 
rynku, zachowując dotychczasową zieleń i małą architekturę. 
 
Na pytanie dot. wyczyszczenia tablic odpowiedzi udzieliła Kinga  Łaźniowska, 
kierownik Wydziału PMKiS. Na pytanie dot.  możliwości zniwelowania  ścieżki w 
parku odpowiedzi udzielił Andrzej Reczek. Nawiązując do propozycji konsultacji 
czwartego wariantu przebudowy rynku kozielskiego wyjaśnił, że nie jest kompetentny 
do udzielenia na ten temat odpowiedzi. 
 
Ryszard Pacułt złożył wniosek o treści „Przedstawioną przez prezydenta miasta, 
propozycję przebudowy kozielskiego rynku należy uzupełnić o czwarty wariant 
ograniczający zakres planowanych prac do remontu płyty rynku – z zachowaniem 
dotychczasowej zieleni i małej architektury”. 
 
Radni w głosowaniu jednomyślnie, tj. 21 głosów „za” poparli powyższy wniosek. 
(wydruk z głosowania nr 23.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 
Grzegorz Mankiewicz zwrócił się z apelem  do przewodniczącej Rady Miasta o 
rozważenie możliwości aby punkt, w którym radni zgłaszają interpelacje i zapytania  
był planowany w pierwszej części  porządku obrad sesji. Przypomniał o propozycji 
zamieszczenia na zieleńcu znajdującym się na kozielskiej wyspie tablic z herbami 
miast partnerskich. 
 
Elżbieta Czeczot zadeklarowała rozważenie wniosku i propozycji radnego Grzegorza 
Mankiewicza. 
 
Rafał Olejnik  poinformował o zagrożeniach z powodu bliskiej lokalizacji siatki do gry 
w siatkówkę i koszy do gry w koszykówkę na boisku na os. Żabieniec. 
 
Elżbieta Czeczot przedstawiła uwagę osób niepełnosprawnych, które zostały 
zasygnalizowane podczas obchodów święta „białej laski”: 
- miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych zostały wyznaczone przed 
budynkiem  Urzędu Miasta natomiast winda znajduje się na tyłach budynku, tj. daleko 
od tych miejsc. 
 
Wiesław Księski poinformował, że uwagi osób niepełnosprawnych zostały przekazane 
do prezydenta miasta. Skutkiem tego jest decyzja o wyznaczenie dodatkowych miejsc 
parkingowych dla osób niepełnosprawnych w okolicy windy. Planuje się również 
wykonanie  numeracji drzwi w taki sposób aby  osoba niedowidząca za pomocą 
dotyku mogła odczytać numer. 
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Ponadto pisemne interpelacje-zapytania  złożyli:  
Ewa Odulińska – zapytanie dot. zajęć z gimnastyki korekcyjnej  w szkołach 
podstawowych w klasach I-III, 
Marek Niemiec – zapytania w sprawie: 
1)  możliwości zaproszenia na Dni Miasta organizowane w 2013 roku zespołu „Blue 
System” 
2)  utworzenia w 2012 roku „Sportowej Alei Gwiazd” 
Andrzej Kopeć zapytania dot. spraw organizacyjnych związanych z prowadzeniem 
cateringu w jednostkach szkolnych, przedszkolnych lub żłobkowych 
- oraz pakiet składający się z 10 pytań dot.  Związku Gmin „Czysty Region”. 
 
Upewniwszy  się, że nie ma  chętnych do składania interpelacji, prowadząca obrady 
Elżbieta Czeczot ogłosiła 5 minut przerwy (przerwa trwała od 22.30 do22.45.). 
 
Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji zawieszonego punktu  10.16. Podjęcie 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012. 
 
Tomasz Wantuła podziękował radnemu Grzegorzowi Mankiewiczowi za wyłapanie 
nieprawidłowości – potwierdził, że zapis skreśla się jest błędem. 
 
Autopoprawkę omówiła Joanna Hariasz, skarbik miasta. 
(pisemna autopoprawka dołączona do projektu uchwały). 
 
„za” podjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012 wraz z 
autopoprawkami oddano 15 głosów 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
W głosowaniu nie brał udziału radny Andrzej Kopeć 
(wydruk z głosowania nr 24.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII /360 / 12  
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  25  października 2012r.     

 
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012.   
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
10.17 Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji, 
 
Projekt uchwały uzasadniła skarbnik  miasta  – kwota 20 tys. zł. zostanie przeznaczona  
na rekompensatę pieniężną dla funkcjonariuszy za czas służby przekraczającej normę 
określoną w art. 33 ust. 2 ustawy  o Policji. Warunkiem przekazania tej kwoty jest 
podpisanie stosownego porozumienia.  
 
Radni nie wnosząc uwag podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
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„za” oddano 16 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
W głosowaniu nie brał udziału radny Andrzej Kopeć 
(wydruk z głosowania nr 25.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała Nr  XXVIII/361/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 25 października 2012 r. 

w sprawie przekazania środków finansowych dla policji 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
10.18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 
 

Informację o pozytywnym  zaopiniowaniu projektu uchwały przedstawił Robert 
Młodziński, przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej. 
 

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz poinformowała, że uchwała będzie uwzględniała 
autopoprawkę przyjętą na dzisiejszej sesji przy zmianach w budżecie miasta na rok 
2012.  
 

Radni nie wnosząc uwag, podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
„za” oddano 14 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
(wydruk z głosowania nr 26.  zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą 
elektronicznego systemu załącza się do protokołu sesji) 
 

Uchwała  Nr XXVIII/362/12 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  
z dnia 25 października 2012r.        

                  
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 13. 
Wolne wnioski. – nie zgłoszono. 
 

Ad. 14.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot  
zamknęła  XXVIII sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodnicząca obrad 
Elżbieta Czeczot  

 
Sesja zakończyła się o godz. 22.55 
Protokółowała  H. Olkowska 


